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ارز واردات خودرو 
تأمین شده است

خــودروســازان بــرای افزایش تولید 
ــد که در ایــن زمینه  نیاز به ارز دارن

برنامه ریزی می کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره 
به اینکه ارز واردات خودرو از سوی 
بانک مرکزی تأمین شده گفت: با 
خودروسازان در جهت افزایش تولید 
صحبت هایی داشته ایم که نیاز به 
ارز داشته اند و در حال برنامه ریزی 
هستیم. وی افـــزود: دغدغه های 
بخش خصوصی را در وزارت صمت 
با همفکری ایــن بخش برطرف و 
سایر  ــه  ب ــوط  ــرب م ــه  ک را  مسائلی 

وزارتخانه هاست پیگیری می کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان 
کارخانجات  در  نباید  بــرق  ــرد:  کـ
قطع شــود تا جریان تولید تــداوم 
داشته باشد؛ در این راستا مسأله 
تأمین انرژی را دنبال و حل خواهیم 
آیین نامه   اینکه  بیان  با  ــرد. وی  ک
خودروهای کارکرده اصلاح می شود، 
خاطرنشان کرد: بخشنامه واردات 
خودروهای کارکرده باید اصلاح شود، 
زیرا با آن بخشنامه ممکن است پول 
مردم از بین برود، بنابراین به دنبال 

یک بخشنامه درست هستیم.
اتابک افزود: واردات خودروهای نو را 
انجام می دهیم، ضمن اینکه واردات 
افزایش یافته و تعداد خودروهایی که 
در گمرک و در حال ترخیص است 
بیشتر از سه برابر سال گذشته است. 
وی با اشاره به اینکه کیفیت خودرو 
نیاز به بازنگری و دقت بیشتری دارد، 
گفت: باید مسائل خودروسازان و 
ارز دریافتی آنها را هم در نظر داشته 
کمیته  صمت  وزارت  در  باشیم. 
راهبردی خودرو تشکیل شده است 
و بحث کیفیت خودرو هم ذیل این 

کمیته پیگیری خواهد شد.

خبر

 
 اردیبهشت ســال 1391 بــود که ثبت نام 
مسکن مهر پردیس در فاز 11 و سایر فازهای 
جدید این شهرستان آغاز شد و از آبان ماه 
همان سال هم متقاضیان به امید خانه دار 
ــز مبالغ اعلام شده  شــدن شــروع به واری

کردند.
 

همچنان اندر خم یک کوچه
مسکن مهر، طرحی بود که به نیت خانه دار 
شدن قشر مستضعف جامعه پایه ریزی شد. 
همان قشری که انقلاب اسلامی همیشه بر 
رسیدگی به آنها تأکید داشته و دارد. همان 
قشری که در پیروزی انقلاب اسلامی و 
دفاع از ایران اسلامی در طول هشت سال 
دفــاع مقدس پیشقدم بودند، امــا پس 
از گذشت بیش از 12 ســال، خانه هایی 
ــرار بــود در کمتر از 3 ســال تکمیل  که ق
و تحویل شوند، باز هم تمام و کمال به 
سرانجام نرسیده و هزاران واحد و مالکان 

آنها همچنان اندر خم یک کوچه اند. آنچه 
در پی می آید، شرحی بر احوال اخیر این 
واحدهای مسکونی است که متقاضیان 
واقعی، همچنان چشم انتظارند تا سرانجام 
بتوانند با گذشت بیش از یک دهه به رؤیای 

خانه دار شدن خود جامه عمل بپوشانند.
 

چالش کمبود بودجه و عهدشکنی
در دو سال اخیر و پس از خلعیت شرکت 
ترکیه ای کوزو و سایر پیمانکاران متخلف 
از بخش ساخت و تکمیل مسکن مهر 
پیمانکاران  با  آنها  جایگزینی  و  پردیس 
خوشنام داخلی و حمایت نهادهای متولی 
و مدیریت درخشان مدیران راهبردی در 
فازهای 11، 9، 8 و 5، بسیاری از واحدها 
به سرانجام رسیدند. در این میان، هنر 
مدیر راهبردی فاز 11 و همکارانشان زبانزد 
شده است. طی دو سال اخیر و با حجم 
کارهایی که انجام شد و به رغم مطالبات 
زیادی که پیمانکاران دارند، شأنیت مدیران 
راهبردی سبب پای کار ماندن پیمانکاران 
در سایت های مساکن مهر پردیس شده 
است، اما اکنون این مساکن در مرحله ای 
از کمبود بودجه هستند که دیگر توانی 
برای ادامــه کار پیمانکاران نمانده و هنوز 

هزاران واحد نیمه تمام در انتظار تحویل 
به مالکانی است که همچنان چشم انتظار 
خانه دار شدن هستند. قرار بود بودجه 
قابل توجهی از سوی صندوق ملی مسکن 
با قرار دادن وثیقه و تهاتر اموال غیرمنقول 
شرکت عمران پردیس، در اختیار این طرح 
گذاشته شود که با همکاری ضعیف این 
صندوق به سرانجام نرسید و مقداری هم 
که رسید بسیار ناچیز بود. اکنون با توجه به 
همه مصایبی که مدیران راهبردی و مردم 
طی سال های گذشته متحمل شدند و 
در حالی که واحدهای نیمه کاره باقی مانده 
بیش از 12 سال قدمت دارند و نیز مدیریت 
بهره برداری و نگهداری پس از ساخت هم 
برای آنها تعریف نشده، لازم است با حمایت 
از مدیران دلسوز و همچنین تزریق فوری 
بودجه مناسب، واحــدهــای باقی مانده 

تکمیل و تحویل متقاضیان شوند.
 

مالکین رنجدیده در بحران
لازم به ذکر است، صبر و توان مالکین لبریز 
شده اســت، چرا که قــرار بود واحد های 
مذکور سه ساله به متقاضیان تحویل داده 
شوند ولی با عدم تحقق این امر، همچنان 
متقاضیان، مستأجر هستند و با توجه به 

ــاره، توان  تــورم موجود در بــازار رهن و اج
پرداخت اجاره بها را ندارند، پس باید اذعان 
داشت که تحویل این واحدها به مالکین 

رنجدیده در حکم مرگ و زندگی است.
 

جلوگیری از هدررفت سرمایه مردم
در نتیجه، متولیان امر باید با استفاده از 
تجربه، پتانسیل و آگاهی و حفظ مدیران 
راهبردی مساکن مهر پردیس که طی دو 
سال اخیر هر آنچه در توان داشتند به کار 
برده اند و با اختصاص بودجه مناسب و 
کافی، یاری کنند تا مساکن مهر پردیس 
یک بار برای همیشه تکمیل و پرونده شان 
بسته شود، زیرا همان طور که گفته شد، 
این مدیران طی دو سال، شبانه روز خاک 
این طرح را خــورده و با چنگ و دنــدان از 
هدررفت سرمایه مردم جلوگیری کرده اند و 
اکنون شایسته است دولت جدید با تزریق 
بودجه کافی و حمایت از مدیران راهبردی 

در جهت اتمام این پروژه ها کمک کند.
در نهایت وظیفه هر ایرانی انقلابی در هر 
پست و مقامی، آن است که در شکل گیری 
رضایت عمومی کوشا باشد و ناخواسته با 
تصمیمات نادرست آب به آسیاب دشمن 

نریزد.

انتظار 12 ساله برای خانه دار شدن به پایان می رسد؟

 بودجه و حمایت از مدیران دلسوز 
درمان درد مسکن مهر پردیس

بــازار سهام/ روز گذشته در حالی آیین تکریم و 
معارفه رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با حضور 
وزیر امور اقتصادی و دارایی بر گزار شد که عبدالناصر 
همتی در ایــن مراسم بــورس را به عنوان یکی از 
اصلی ترین منابع تأمین مالی و اعتباری اعلام کرد 
و خواستار بازگشت اعتماد به بازار سرمایه با ایجاد 
اقدامات سازنده شد.همچنین بورس باید مرکز 
تأمین اعتبار کشور باشد. در حال حاضر همه بار 
روی دوش سیستم بانکی است که باید اصلاح شود.
ــزارش بانک مرکزی  عبدالناصر همتی افـــزود: گ
نشان می دهد با ادامه روند فعلی بعید است رقم 
رشد اقتصادی تا پایان سال حتی به چهار درصد 

هم برسد.
وی با اشاره به حکمرانی غلط اقتصادی، توضیح داد: 
برای توسعه اقتصاد به سرمایه نیاز داریم، اما اعتماد 

به بازار سرمایه از دست رفته است.
همتی تأکید کرد: بازار 1۴۰ میلیارد دلاری به چه دردی 
می خورد و سازمان بــورس باید تــلاش کند همه 

اقداماتش به رشد ارزش بازار منجر شود.
وزیر اقتصاد از رئیس جدید سازمان بورس خواست 
در زمان تدوین بودجه به طور جدی منافع بازار 
سرمایه را پیگیری کند. وی با بیان اینکه رئیس 
این سازمان سه وظیفه مهم دارد، افــزود: رئیس 
سازمان بورس باید خودش وارد عمل شود و گرنه که 

خودمان هم می توانستیم این بازار را کنترل کنیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایــی اظهار داشت: اقدام 
دیگر رئیس سازمان بورس باید برگزاری جلسات 
ماهانه با فعالین بازار سرمایه، مردم و رسانه ها باشد 

تا موضعگیری بورس مشخص شود.
همتی تصریح کرد: اقدام دیگر رئیس جدید سازمان 
بورس باید برخورد با فساد و شفاف سازی در این بازار 
باشد، زیرا گلایه از فساد در عملیات بازار سرمایه 
بسیار زیاد است. همتی با بیان اینکه ما واقعا کمبود 
سرمایه داریم، اظهارداشت: اگر قرار باشد در جایی 
مثل بورس اعتماد مردم برای سرمایه گذاری از بین 

برود با مشکل روبه رو می شویم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی یکی از مشکلات دیگر 
بازار سرمایه را ارزش پایین مارکت کپ دانست و 
افزود: اکنون کل ارزش مارکت کپ ما 1۴۰ میلیارد 
دلار در بازار سهام ایران است، این درحالی است 
که ارزش یک شرکت در دنیا 2 برابر ایــن مبلغ 
اســت بنابراین ایــن وضعیت قابل قبول نیست 
ــورس باید آن را  ــلاح شــود و عملکرد ب و باید اص

افزایش دهد.

نیاز 400 میلیارد دلاری
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در دولت 
چهاردهم ماموریت ما صیانت از حقوق سهامداران، 
ارتقای کارایی بازار و تسهیل تشکیل سرمایه است 

که ارتقای کارایی بازار در اولویت برنامه ها قرار دارد.
حجت الله صیدی افزود: ظرفیت های بازار سرمایه 
زیاد است و ایمان دارم که این بازار جای جهش دارد 

و اکنون در آستانه آن جهش قرار داریم.
وی اظهار داشت: اکنون علاوه بر ثروت و توانمندی 
بنگاه ها، نیروهای توانمند در بازار، سرمایه گذاران و 
مدیران شایسته داریم که دلیلی ندارد بازار سرمایه ما 
توسعه پیدا نکند و حداقل به 3۰۰ تا ۴۰۰ میلیارد دلار 

تولید ناخالص داخلی نرسد.
صیدی با تأکید بر اینکه باید گام های بزرگی در این 
زمینه برداشته شود، ادامه داد: تصمیم دارم با انگیزه 
بالا در این حوزه فعالیت کنم شاید بتوانم نقش 

کوچکی در توسعه کشور ایفا کنم.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، بازار سرمایه 
را به عنوان یک نهاد تنظیم گر و نظارتی برشمرد و 
گفت: در این خصوص مأموریت ما صیانت از حقوق 
سهامداران، ارتقای کارایی بازار و تسهیل تشکیل 
سرمایه  است که این سه موضوع مانند اضلاع یک 
مثلث به یکدیگر متصل هستند. اما سؤال این است 
که کدام یک از این عوامل پیشران می تواند باشد یا 

متغیر مستقل تر؟
وی گفت: متغیر مهم ارتقای کارایی بازار است، یعنی 
تشکیل سرمایه بیشتر که علاوه بر افزایش سرمایه ، 

حقوق سهامداران نیز حفظ می شود.
ــل کــاهــش ریــســک را شفافیت،  ــوام صــیــدی ع
مدیریت و اطلاعات دقیق عنوان کــرد و گفت: 
یکی دیگر از روش های مدیریت ریسک برخورد با 
تصمیم گیری های خلق الساعه است. این عدم 
قطعیت و بی ثباتی در تصمیم گیری و تصمیم های 
ناگهانی به اقتصاد و بازار سرمایه و بازار پول ضربه 

می زند.

بورس باید مرکز تأمین اعتبار 
کشور شود

ح کرد وزیر اقتصاد در مراسم معارفه رئیس سازمان بورس مطر
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